
Miskolc Megyei Jogú Város
Roma Nemzetiségi Önkormányzata

JK. 271.022-14/2015.

J E G Y Z Ő K Ö N Y V

Készült: Miskolc Megyei Jogú Város Roma Nemzetiségi Önkormányzatának 2015. március 11.
napján  08:30 órai  kezdettel  tartott  rendkívüli testületi üléséről, Miskolc Megyei Jogú Város
Polgármesteri Hivatalának Jegyzői Kabinet tárgyalójában.

Jelen vannak: 
• Váradi Gábor elnök, Gulyás Ferenc elnökhelyettes, Botos Ferenc testületi tag
• Miskolc Megyei Jogú Város Polgármesteri Hivatala részéről:  Miklós Béláné aljegyző,

Kerékgyártóné dr. Teleki Katalin jegyzői referens, Sipos Melinda önkormányzati referens

Meghívott  ak  :   Tamás Attila, Csendes József,  Horváth Győző, Lakatos Attila, Szukenyik Sándor,
Horváthné Nagy Ilona,  Kreisz Krisztiánné,  Adu Árpád,  Horváth Béla,  Horváth József,  Pávai
András

Távol maradt: Lakatos Ernő testületi tag

Váradi Gábor elnök: Köszönti a megjelenteket, a Hivatal munkatársait.
Megállapítja,  hogy  a  Testület  3 képviselője  megjelent,  a  testületi  ülés  határozatképes,  amit
megnyit. 
Kéri,  hogy szavazzanak a jegyzőkönyvvezető, valamint a jegyzőkönyv-hitelesítő személyéről.
Jegyzőkönyvvezetőnek Sipos Melindát, jegyzőkönyv-hitelesítőnek Gulyás Ferencet javasolja.

A  Testület  a  jegyzőkönyv  hitelesítőjére  tett  javaslatot  3 igen
szavazattal elfogadta,  és megbízza  Gulyás Ferencet a jegyzőkönyv-
hitelesítői feladat ellátásával.

A Testület  a  jegyzőkönyvvezetőre  tett  javaslatot  3 igen szavazattal
elfogadta, és megbízza Sipos Melindát a jegyzőkönyv vezetésével.

Váradi  Gábor  elnök: Előzetesen  tájékoztatja  a  megjelenteket,  hogy  a  testületi  ülésről
videofelvétel  készül.  Kérdezi  az  ülésen  résztvevőket,  hogy  van-e  ellenvetésük a  felvétel
készítésével szemben, hogy azon a jelenlévő személyek szerepeljenek. Megállapítja, hogy nincs.
Kifejti,  hogy  a  rendkívüli  ülés  összehívására  azért  volt  szükség,  mert  a  múlt  hét  óta  újabb
sajtóközlemények /újságcikkek, nyilatkozatok/ jelentek meg a miskolci  önkormányzat részéről,
melyek a nyomortelep-felszámolás kapcsán újabb lépések megtételéről szóltak. A város újabb
drasztikus  lépésekkel  próbálja  meg  a  miskolci  szegénytelepeken  élő  családok  helyzetét
megnehezíteni.  Úgy  érezték,  hogy  ezzel  kapcsolatban  muszáj  önkormányzatuknak  és
partnereinek valamilyen módon fellépnie.
Ismerteti  a  meghívó  szerinti  napirendi  pontokat,  a  meghívó korábban elektronikus  formában
kiküldésre  került.  Megkérdezi,  hogy  van-e  javaslat,  észrevétel  a  napirenddel  kapcsolatosan.
Megállapítja, hogy nincs, így kéri, hogy szavazzanak a napirend elfogadásáról. 

A  Testület  3 igen  szavazattal  a  rendkívüli ülés  napirendjét  a
Meghívóban foglaltak szerint fogadta el.
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Napirendi     pontok:  

1. Javaslat a  lakások  bérletéről  szóló  25/2006.  (VII.12.)  önkormányzati  rendeletben
foglaltakkal kapcsolatos  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  által
hozott döntések meghozatalára
Előterjesztő: Elnök

2. Javaslat  a  március  15.  Nemzeti  Ünnep  megemlékezéssel  kapcsolatos  döntések
meghozatalára
Előterjesztő: Elnök

3. Egyebek

1  . napirendi pont:   Javaslat a  lakások  bérletéről  szóló  25/2006.  (VII.12.)  önkormányzati
rendeletben foglaltakkal kapcsolatos Roma Nemzetiségi Önkormányzat
Képviselő-testülete által hozott döntések meghozatalára

Váradi  Gábor  elnök: Tájékoztatásul  elmondja,  hogy  a  miskolci  önkormányzat  az  elmúlt
időszakban sok olyan döntést hozott, mellyel hátrányba szorította a különböző lakókerületekben
élő  családokat.  A holnapi  nap  folyamán  újabb  módosítás  fogja  követni,  melyről  a  Roma
Nemzetiségi  Önkormányzat  nem  kapott  semmilyen  tájékoztatást,  anyagot.  A  napirend
tárgyalásával azt demonstrálják, hogyha egy ilyen nagy volumenű döntés születik a városban,
amely ennyi embert érint és nem kapják meg időben az anyagot, tájékoztatást,  nincs módjuk
véleményezni, akkor csak így tudnak róla beszélni. 
Csak a sajtóból értesültek arról, hogy az önkormányzat kiír valami lakáspályázatot a számozott
utcai családok számára. Hozzáteszi, hogy nemcsak a számozott utcán lakoltatnak ki embereket,
hanem a város különböző pontjain,  mert lejárt  a bérleti  szerződésük.  Érdekesnek tartja  azt  a
megfogalmazást,  hogy  akinek  lejárt  vagy  le  fog  járni  a  szerződése,  azzal  már  nem
hosszabbítanak bérleti szerződést, azért mert ezeken a területeken laknak. 
Úgy vélik, hogy saját lépéseket is meg kell tenniük annak érdekében, hogy hallassák hangjukat,
hogy megvédjék a lakosságot attól a helyzettől, ami a jelen pillanatban van. Ezzel kapcsolatban
kívánnak olyan döntéseket hozni, amik felhívják a közvélemény, valamint a nemzetközi sajtó
figyelmét, hogy Miskolcon nem haladnak jó irányba a dolgok. Ez a fajta kommunikáció komoly
veszélyeket  rejt  magában,  amit  a  vezetés  folytat  a  nyomortelep-felszámolással,  a  szociális
rendelet módosításával. Az, ami az elmúlt időszakban zajlik, Miskolc legsötétebb korszaka lesz. 

Amiket elmondott, az tájékoztatás volt, majd az „Egyebek” napirendi ponton belül fognak az
ezekhez kapcsolatos intézkedésekről határozatokat hozni.

Sipos  Melinda  önkormányzati  referens: Felhívja  Elnök  úr  figyelmét,  hogy  ha  van  egy
napirendi pont – jelen esetben az 1. napirend –, azon belül történt a tájékoztatás, akkor most
lenne célszerű meghozni határozataikat.

Váradi Gábor elnök: Most demonstrációkról beszélnek, egyéb ilyen dolgokról, tehát nem ehhez
a napirendi ponthoz tartozik szorosan, hogy  milyen intézkedéseket fognak az elkövetkezendő
napokban tenni. 

Miklós Béláné aljegyző: Megjegyzi Elnök úr számára, hogy ez egy testületi ülés. A testületi ülés
összehívásának,  lebonyolításának megvan az SZMSZ-ben meghatározott  folyamata.  A jegyző
törvényességi  szempontból  segíti  a  nemzetiségi  önkormányzatok  munkáját.  Nagyon  nehéz  a
törvényességi feladatot ellátni, ha azt sem lehet tudni, hogy miről lesz szó. Most lenne érdemes
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tisztázni – hogy megfelelő határozatokat tudjanak hozni –, hogy mi pontosan miről szól a szóbeli
előterjesztés. Hangsúlyozza a segítő szándékot, hogy törvényes legyen az ülés.

Váradi Gábor elnök: Köszöni a tájékoztatást.
Elsősorban  a  problémájukat  az  jelenti,  hogy  a  holnapi  Közgyűlés  folyamán  lakásrendelet
módosítása  lesz,  de  ezzel  kapcsolatban  nincsenek  konkrétumaik.  Történik  ez  úgy,  hogy
többségében azokat a lakosokat érinti  a módosítás, akik a Roma Nemzetiségi Önkormányzatot
képviseletükkel megbízták.

Miklós Béláné aljegyző: Felhívja Elnök úr figyelmét a napirend címére, erről kell tárgyalnia.

Váradi Gábor elnök: Javaslata, hogy az elkövetkezendő időszakban hirdessenek demonstrációt
a számozott utca területén, erre kérjenek helyet majd a rendőrségtől, mely 2015. március 15. -
2017.  március  15.  közötti  időszakra  szól.  Két  évre  demonstrációs  területté  nyilvánítanák  a
számozott  utca  területét  annak  érdekében,  hogy  az  elkövetkezendő  időszakban  semmilyen
szélsőséges csoportok ne akarják ezt a területet saját céljaikra felhasználni. 

Sipos  Melinda  önkormányzati  referens: Kéri,  hogy  fogalmazza  meg  pontosan  a  szóbeli
határozati javaslatot, melyet szavazásra tud bocsátani.

Váradi Gábor elnök: Javaslata, hogy a miskolci Roma Nemzetiségi Önkormányzat a kialakult
helyzetre  való  tekintettel,  az  előzőekben  felsorolt  okok  miatt  a  számozott  utcán  hirdessen
demonstrációt, mely 2015. március 15. – 2017. március 15. közötti időszakra szól. Hatalmazzák
fel továbbá az elnököt, hogy a szükséges lépéseket a rendőrség felé megtehesse.
Megkérdezi,  hogy van-e kérdés, észrevétel.  Megállapítja,  hogy nincs,  így kéri  szavazzanak a
szóbeli javaslat elfogadásáról.

A Testület  3 igen  szavazattal  elfogadta  a  szóbeli javaslatot,  és  az
alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzata    Képviselő-testületének  
RO-  19  /201  5  .(I  II  .  11  .) határozata:  

Tárgy: Számozott  utca demonstrációs  területté  nyilvánítása 2015.  március  15.  –  2017.
március 15. közötti időszakra

Miskolc Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzata  a  „Javaslat a  lakások
bérletéről  szóló  25/2006.  (VII.12.)  önkormányzati  rendeletben  foglaltakkal kapcsolatos
Roma  Nemzetiségi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  által  hozott  döntések
meghozatalára” című szóbeli előterjesztést megtárgyalta és az alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma Nemzetiségi  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a
kialakult helyzetre való tekintettel Miskolcon a számozott utcák területén demonstrációt hirdet,
mely 2015. március 15. – 2017. március 15. közötti időszakra szól. 
Céljuk,  hogy  a  számozott  utcák területét  demonstrációs  területté  nyilvánítsák,  melynek
érdekében felveszik a kapcsolatot az illetékes szervekkel.

A  Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete a további egyeztetések lefolytatására
megbízza az elnököt.

Felelős: Elnök
Határidő: 2015. március 15.
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Váradi Gábor elnök: Ezen a napirendi ponton belül még egy szóbeli határozati javaslatot kíván
megfogalmazni.  Terveik  szerint  2015.  március  12.  napján  tartottak  volna  sajtótájékoztatót  a
kialakult  helyzet  kapcsán.  Véleménye  szerint  várják  meg  a  Miskolc  Megyei  Jogú  Város
Közgyűlését, hogy konkrétan milyen döntés születik majd a lakásrendelet módosítása kapcsán. A
mai nap megküldenek egy meghívót a sajtó részére. 2015. március 13-án 10:00 órakor kívánnak
sajtótájékoztatót tartani Budapesten az Európai Bizottság székháza előtt.
Kéri,  szavazzanak arról,  hogy a miskolci  Roma Nemzetiségi  Önkormányzat  sajtótájékoztatót
hívjon  össze  2015.  március  13-án,  Budapesten  az  Európai  Bizottság  székháza  előtt  annak
érdekében, hogy a kialakult helyzetet még inkább tisztázhassák, nyilvánosságra hozhassák.
Megkérdezi,  hogy van-e kérdés, észrevétel.  Megállapítja,  hogy nincs,  így kéri  szavazzanak a
szóbeli javaslat elfogadásáról.

A Testület  3 igen  szavazattal  elfogadta  a  szóbeli javaslatot,  és  az
alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzata    Képviselő-testületének  
RO-  20  /201  5  .(I  II  .  11  .) határozata:  

Tárgy: Sajtótájékoztató szervezése 2015. március 13. napján Budapesten

Miskolc Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzata  a  „Javaslat a  lakások
bérletéről  szóló  25/2006.  (VII.12.)  önkormányzati  rendeletben  foglaltakkal kapcsolatos
Roma  Nemzetiségi  Önkormányzat  Képviselő-testülete  által  hozott  döntések
meghozatalára” című szóbeli előterjesztést megtárgyalta és az alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma Nemzetiségi  Önkormányzatának  Képviselő-testülete  a
Miskolcon kialakult  helyzetre  való  tekintettel  –  nyilvánosság  megteremtése  érdekében  –
Budapesten, az Európai Bizottság székháza előtt sajtótájékoztatót tart  2015. március 13.  napján
10:00 órai kezdettel.

A  Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete a további egyeztetések lefolytatására
megbízza az elnököt.

Felelős: Elnök
Határidő: 2015. március 13.

2. napirendi pont: Javaslat  a  március  15.  Nemzeti  Ünnep  megemlékezéssel  kapcsolatos
döntések meghozatalára

Váradi Gábor elnök: Az elmúlt években nagyon fontosnak tekintették, hogy részt vegyenek a
város által szervezett ünnepségeken. Törekedtek arra, hogy minél több embert tudjanak ezekre a
rendezvényekre bevonni. Úgy gondolják, hogy minden olyan ünnep, ami ebben az országban
megrendezésre  kerül  az  minden  cigány  származású  embert  érint,  hiszen  őseik  ezekben  a
csatákban, ezeken a megemlékezéseken kivették a részüket. Erre tekintettel úgy döntöttek, hogy
március 15-e alkalmából saját  megemlékezést szerveznek a miskolci  Petőfi  szoborhoz,  17:00
órai kezdettel. Erre meghívják a város lakosságát. 
Javaslata,  hogy a  miskolci  Roma Nemzetiségi  Önkormányzat  március  15.  napján 17:00 órai
kezdettel megemlékezést tartson a Petőfi szobornál.
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Miklós  Béláné aljegyző: Aziránt  érdeklődik,  hogy a  Roma  Önkormányzat  részéről  történt-e
egyeztetés  bárkivel,  hogy  aznap  /2015.  március  15./  hol  és  milyen  rendezvények  lesznek
Miskolcon, nem ütközik-e más miskolci rendezvénnyel. 

Váradi Gábor elnök: Erre figyelemmel az alábbiakban úgy fogalmazza meg a javaslatot, hogy a
Roma  Nemzetiségi  Önkormányzat  2015.  március  15.  napján  ünnepséget  tart,  melynek
helyszínéről később tájékoztatják a lakosságot. Valószínűsíti,  hogy csak úgy tarthatják meg a
megemlékezést, ha demonstrációként hirdetik meg. 
Határozati javaslata úgy szól, hogy a Roma Nemzetiségi Önkormányzat 2015. március 15-én
demonstráció  tartson,  felhívja  a  figyelmet  a  cigányság  szerepvállalására  a  1848-as
szabadságharcban. Továbbá hatalmazzák fel az elnököt a további intézkedések megtételére.
Megkérdezi,  hogy van-e kérdés, észrevétel.  Megállapítja,  hogy nincs,  így kéri  szavazzanak a
szóbeli javaslat elfogadásáról.

A Testület  3 igen  szavazattal  elfogadta  a  szóbeli javaslatot,  és  az
alábbi határozatot hozza:

Miskolc  Megyei  Jogú  Város  Roma  Nemzetiségi  Önkormányzata    Képviselő-testületének  
RO-  21  /201  5  .(I  II  .  11  .) határozata:  

Tárgy: Demonstráció megszervezése

Miskolc Megyei  Jogú Város  Roma Nemzetiségi  Önkormányzata  a  „Javaslat  a  március  15.
Nemzeti  Ünnep  megemlékezéssel  kapcsolatos  döntések  meghozatalára”  című  szóbeli
előterjesztést megtárgyalta és az alábbi határozatot hozza:

Miskolc Megyei Jogú Város  Roma Nemzetiségi Önkormányzatának Képviselő-testülete  2015.
március  15.  napján  Miskolcon  demonstráció tart,  mellyel fel  kívánja  hívni  a  figyelmet  a
cigányság szerepvállalására a 1848-as szabadságharcban.

A  Roma Nemzetiségi Önkormányzat Képviselő-testülete a további egyeztetések lefolytatására
megbízza az elnököt.

Felelős: Elnök
Határidő: 2015. március 15.

3  . napirendi pont:   Egyebek

Váradi Gábor elnök: Botos Ferenc testületi tag jelezte, hogy szólni kíván, megadja neki a szót.

Botos  Ferenc  képviselő: Abban  a  válságos  helyzetben,  melyben  jelenleg  az  országban,  a
városban élnek a  szegény emberek,  nem látják azt  az igyekezetet,  hogy az említett  emberek
megélhetését  támogatná  a  város  vezetése.  Úgy véli,  hogy nagy a baj  Miskolcon.  A miskolci
Roma  Nemzetiségi  Önkormányzat  szeretett  volna  ezzel  az  üggyel  kapcsolatban  tárgyalni  a
városvezetéssel. Azt akarták, hogy legyen egy olyan megoldás, hogy ne kerüljenek családok az
utcára. Nehéz helyzetben vannak most Miskolcon a romák, kilátástalan a helyzet, és nem látják
az alagút végét. Pár hónappal ezelőtt önkormányzatuk tartott sajtótájékoztatót, ahol elmondta,
hogyha ezzel a lakhatási politikával nem hagy fel a városvezetés, akkor itt sokkal rosszabb lesz a
helyzet a romák részéről. Nagyon sok roma fogja elhagyni Miskolcot, akár az országot is, mert
nem  lesz  megoldva  a  lakhatása.  Elmondja,  hogy  több  roma  család  évtizedek  óta  él
önkormányzati szociális bérlakásban tisztességesen. Hangsúlyozza, hogy ez nem megoldás. 
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Váradi Gábor elnök: Az elmúlt hónapok egyik fő problémája az volt, hogy senki nem folytatott
velük kommunikációt. A vezetés a Magyar Máltai Szeretetszolgálatot bevonta ebbe a programba,
de a miskolci Roma Nemzetiségi Önkormányzatot nem, ők csak a szeretetszolgálaton keresztül
értesültek a fejleményekről. Leszögezi, hogy önkormányzatuk nem civil szervezet, hanem egy
demokratikusan megválasztott nemzetiségi önkormányzat. Véleménye szerint ennek tekintetében
lenne  egyfajta  kötelezettség  a  városvezetés  részéről  is,  hogy  azokat  a  lépéseket,  melyek
szükségesek megtegyék velük szemben. 
Nem  állítja,  hogy  közöttük  is  mindenki  egyforma,  de  kiemeli,  hogy  nem az  önkormányzat
felelőssége a rosszat büntetni, hanem megvan arra a megfelelő szerv. Vannak problémák, de nem
az a megoldás, hogy azokat a szőnyeg alá söprik. A problémákat meg kell oldani, de azt csak úgy
lehet, ha a megoldásba mindenkit belevonnak. 
Hangsúlyozza,  hogy  a  testület  tagjai  és  segítői  nem csak  a  cigány  lakosságért  emelik fel  a
hangjukat, hanem azért a sok ezer emberért Miskolcon, akik ugyanezeken a területeken élnek
nem cigányként. 

Megérkezik Horváth József, a Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei
Roma Területi Nemzetiségi Önkormányzat képviselője. 

Váradi Gábor elnök: Szeretettel köszönti Horváth Józsefet, a  Borsod-Abaúj-Zemplén Megyei
Roma Területi Nemzetiségi Önkormányzat képviselőjét.
Folytatja gondolatmenetét. Úgy gondolja, hogy lássák magukban és egymásban is a hibák mellett
az erényeket, szépségeiket is. Az önkormányzatnak véleménye szerint még vissza lehet menni az
úton, mert ha ezt nem teszi meg, akkor csúnya időszaknak néznek elébe, minden szempontból.

Botos  Ferenc  képviselő: Ismerteti  a  számozott  utcai  lakosok nehéz  helyzetét,  lelkiállapotuk
súlyos romlását.

Váradi Gábor elnök: Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel. 

Többen jelzik a meghívottak közül, hogy szót kérnek.

Miklós Béláné aljegyző: Felhívja a  Testület figyelmét, hogy nem közmeghallgatást tartanak,
hanem testületi ülést.

Váradi Gábor elnök: Megkérdezi, hogy van-e kérdés, észrevétel az „Egyebek” napirendi ponton
belül. Megállapítja, hogy nincs, a vitát lezárja.
Megköszöni a részvételt, a testületi ülést 09:10 órakor bezárja.

K. m. f.

Gulyás Ferenc Váradi Gábor
jegyzőkönyv- hitelesítő elnök 

Sipos Melinda Kerékgyártóné dr. Teleki Katalin
jegyzőkönyvvezető jegyzői referens

A jegyzőkönyv törvényességi véleményezésre bemutatva:

Dr. Csiszár Miklós
jegyző
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